

គម្រោងអនាគតបែកកម្ពុជា USAID **សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន**

ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី១៥ ខែកញ្ញា ឆ្នាំ២០២១៖ យុទ្ធនាការទំនាក់ទំនងផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថសង្គមរបស់យុវជនគាំទ្របរិស្ថានថ្មីមួយ ឧបត្ថម្ភដោយទីភ្នាក់ងារជំនួយអាមេរិក USAID ក្នុងការកាត់បន្ថយតម្រូវការប្រើប្រាស់គ្រឿងសង្ហារឹមធ្វើពីឈើប្រណិត ត្រូវបានប្រកាសជាផ្លូវការ នៅថ្ងៃនេះដោយ លោក **រីនាត ឈិន** ប្រធាន ការិយាល័យកំណើនសេដ្ឋកិច្ចប្រកបដោយចីរភាព នៃទីភ្នាក់ងារជំនួយអាមេរិក USAID និង លោកស្រី **ហាស ច័ន្ទធីតា** អគ្គនាយិកាអង្គការអភិវឌ្ឍន៍សង្គម និងព័ត៌មានបរិស្ថាន នៃក្រសួងបរិស្ថាន។ យុទ្ធនាការនេះ គឺជាយុទ្ធនាការមួយក្នុងចំណោមយុទ្ធនាការចំនួនបី ដែលផ្តល់ខ្លឹមសារ និងសារគន្លឹះ តាមរយៈប្រព័ន្ធពហុផ្សព្វផ្សាយ ដើម្បីគាំទ្រយុវជន ដែលជា «ជើងឯកបែតង» ក្នុងការធ្វើជាគម្រ ផ្លាស់ប្តូរឥរិយាបថ និងការអនុវត្តឱ្យបានជោគជ័យ ជុំវិញកិច្ចការពារធនធានធម្មជាតិរបស់កម្ពុជា។

លោក **រីនាត ឈិន** បានកត់សម្គាល់ថា «តម្រូវការឈើប្រណិត មានការកើនឡើងគួរឱ្យកត់សម្គាល់ ទាំងទីផ្សារក្នុងស្រុក និងអន្តរជាតិ ដែលរួមចំណែកដល់ការកាប់បំផ្លាញព្រៃឈើ និងការបាត់បង់ប្រភេទដើមឈើមានតម្លៃ ដូចជាឈើត្រព្យូង ផ្កា ក្នុងព្រៃត្រូពិចរបស់កម្ពុជា ។ យើងសង្ឃឹមថា យុទ្ធនាការនេះ នឹងផ្តល់ព័ត៌មាន មានប្រយោជន៍ និងផ្តល់ជម្រើសដល់ប្រជាពលរដ្ឋកម្ពុជា ជាពិសេសយុវជន ធ្វើការពិចារណា ដើម្បីពួកគេ អាចចូលរួមការពារបរិស្ថានរបស់ពួកគេឱ្យកាន់តែប្រសើរឡើង។ ការធ្វើសកម្មភាពត្រឹមត្រូវនៅថ្ងៃនេះ អាចនាំឱ្យមានផលវិជ្ជមាន នាពេលអនាគត ដល់ព្រៃឈើ និងសត្វព្រៃនៅកម្ពុជានាពេលអនាគត។ សូមរក្សាដើមឈើ អោយនៅកន្លែងដែលពួកវាកំពុងស្ថិតនៅ»។

លោកស្រី **ហាស ច័ន្ទធីតា** បានមានប្រសាសន៍ថា «ប្រជាជនកម្ពុជាទាំងចាស់ ទាំងក្មេង មានកាតព្វកិច្ចចូលរួម ក្នុងការអភិរក្ស និងការពារធនធានធម្មជាតិដ៏មានតម្លៃរបស់ខ្លួន។ គោលបំណងនៃយុទ្ធនាការនេះ គឺគាំទ្រដល់យុទ្ធសាស្ត្រគាំពារបរិស្ថានជាតិ និងផែនការសកម្មភាព របស់រាជរដ្ឋាភិបាលកម្ពុជា ដែលមានគោលដៅពង្រឹងប្រសិទ្ធភាពគាំពារបរិស្ថាន ការគ្រប់ គ្រងធនធានធម្មជាតិ ការអភិរក្សជីវៈចម្រុះ និងការអភិវឌ្ឍប្រកបដោយចីរភាព»។

ពិធីសម្ពោធយុទ្ធនាការថ្ងៃនេះ បង្ហាញពីការប្តេជ្ញាចិត្តរបស់រដ្ឋាភិបាលសហរដ្ឋអាមេរិក ក្នុងការលើកកម្ពស់កិច្ចគាំពារបរិស្ថាន ការប្រើប្រាស់ធនធានធម្មជាតិប្រកបដោយនិរន្តរភាព និងសកម្មភាពជាវិជ្ជមានពីសាធារណជន ក្នុងការអភិរក្ស កេរ្តិ៍ដំណែលធម្មជាតិដ៏សម្បូរបែបរបស់កម្ពុជា ដើម្បីជាប្រយោជន៍របស់ប្រជាពលរដ្ឋគ្រប់រូប ក៏ដូចជាអ្នកជំនាន់ក្រោយៗទៀត។

###

អំពីទីភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ (USAID)
ទីភ្នាក់ងារសហរដ្ឋអាមេរិកដើម្បីអភិវឌ្ឍន៍អន្តរជាតិ (USAID) ត្រូវបានបង្កើតឡើងក្នុងឆ្នាំ ១៩៦១ ដោយលោកប្រធានាធិបតី John F. Kennedy និងដើរតួនាទី ជាទីភ្នាក់ងារនាំមុខរបស់រដ្ឋាភិបាលសហរដ្ឋអាមេរិក ក្នុងការផ្តល់ជំនួយបរទេស។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ ១៩៩២ មក ទីភ្នាក់ងារនេះ បានផ្តល់ជំនួយប្រមាណជាង ១ ពាន់លានដុល្លារអាមេរិកសម្រាប់ការអភិវឌ្ឍន៍ ដល់ប្រទេសកម្ពុជា។

សម្រាប់ព័ត៌មានបន្ថែម៖
អ៊ី សុខឃ្យឺន OSokkhoeun@fhi360.org

ឯកសារចក់ប្រែក្រាវផ្លូវការ